

ФИЛОСОФИЯ ПРАВА

<i>В.Д. Зорькин</i> Государство и право на перекрестке истории	4
<i>В.И. Лафитский</i> Религия и право в современном мире	13
<i>П.Д. Баренбойм</i> Государство как произведение искусства и конституционная экономика	18

КОНСТИТУЦИОННОЕ ПРАВОСУДИЕ

<i>А.Р. Султанов</i> Конституционное судопроизводство и «Amicus curiae».....	25
<i>Т.Е. Эйнуллаев</i> Возможность пересмотра решений Конституционного суда Азербайджанской Республики.....	31

ЗАЩИТА ПРАВ И СВОБОД

<i>И.М. Хужокова</i> Право на неприкосновенность частной жизни в англосаксонской правовой системе (на примере США и Великобритании)	36
<i>Р.Ш. Гарипов</i> Защита прав коренных (малочисленных) народов в США и России: сравнительный анализ	44

АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ ЧАСТНОПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ

<i>О.В. Гаврылюк</i> Возмещение морального вреда при увольнении с работы.....	52
<i>Т.А. Меркулова</i> Участие иностранного капитала в хозяйственной деятельности Венгерской Республики.....	63

ПРАВО НА ТРУД

<i>Л.Н. Чайка</i> Современные проблемы трудового договора в Европе в условиях мирового финансового кризиса.....	69
---	----

БОРЬБА С ПРЕСТУПНОСТЬЮ

<i>В.А. Местников</i> Борьба с корпоративным мошенничеством в США	72
<i>А.Г. Иванов</i> Уголовно-правовая борьба с фальсификацией государственных пробирных клейм: опыт зарубежного законодательства	82

МЕЖДУНАРОДНОЕ И ЕВРОПЕЙСКОЕ ПРАВО

<i>Т.Э. Зульфугарзаде, М.А. Хатаева</i> Современные подходы к международно-правовому регулированию влияния нанотехнологий на здравоохранение, безопасность человека и окружающей среды	87
<i>Д.А. Кобыляцкий</i> Международно-правовая охрана произведений науки: историко-правовой аспект	95
<i>Е.Н. Попова</i> Деятельность Международной организации труда в сфере обеспечения права людей с ограниченными возможностями на достойный труд	101

Трибуна молодых ученых

<i>В.В. Рассохин</i> Правовая природа требования потерпевшего при страховании деликтной ответственности (сравнительно-правовой анализ)	111
<i>Н.Е. Егорова</i> Закон как источник конституционного права.....	118
<i>А.Г. Аксенов</i> Регулирование существенных условий договора международной купли-продажи товаров между субъектами предпринимательской деятельности.....	128

НЕКРОЛОГ

Памяти Бориса Григорьевича Манова (1955-2010 гг.)	137
--	-----

МОНИТОРИНГ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА

ИНОСТРАННЫХ ГОСУДАРСТВ	140
------------------------------	-----

НОВЫЕ КНИГИ ИНСТИТУТА ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА И СРАВНИТЕЛЬНОГО ПРАВОВЕДЕНИЯ ПРИ ПРАВИТЕЛЬСТВЕ РФ.....

147

ANNOTATIONS OF ARTICLES

AND MATERIALS, KEY WORDS.....	149
-------------------------------	-----

ОБ АВТОРАХ.....	152
-----------------	-----

PHILOSOPHY OF LAW

<i>V.D. Zorkin</i> Religion and Law in the Modern World.....	4
<i>V.I. Lafitsky</i> Religion and Law in the Modern World	13
<i>P.D. Barenboym</i> The concept of State as an artwork and constitutional economics.....	18

CONSTITUTIONAL JUSTICE

<i>A.R. Sultanov</i> Constitutional Court Procedure and «Amicus curiae».....	25
<i>Eynullaev Tagi Bahadur oglu</i> Opportunity to Review Decisions of the Constitutional Court of the Azerbaijan Republic	31

PROTECTION OF THE HUMAN RIGHTS

<i>I.M. Khuzhokova</i> The Right to Privacy in Countries of Anglo-Saxon law system (On the example of the USA and Great Britain).....	36
<i>R.Sh. Garipov</i> Legal Defense of the Indigenous Small Ethnic Communities Rights in the USA (Comparative analysis).....	44

ACUTE ISSUES OF PRIVATE LAW REGULATION

<i>O. V. Gavriluk</i> The Problems of Compensation for Moral Damage to the Employee on the Example of Legislation of Foreign Countries	52
<i>T.A. Merkulova</i> Foreign Participation in Economic Activity of Hungary	63

LABOUR RIGHTS

<i>L.N. Chayka</i> Modern Problems of Labour Contract in Europe in View of World Economic Crisis	69
--	----

COMBAT WITH CRIME

<i>V.A. Mestnikov</i> Law of Sarbeince-Oxly USA — Against Corporate Fraud.....	72
<i>A.G. Ivanov</i> Criminally-Legal Struggle with False State Assay Marks on the Example of Foreign Countries.....	82

INTERNATIONAL AND EUROPEAN LAW

<i>T.A. Zulfugarzade, M.A. Khataeva</i> Modern Approaches to International Regulation Influence of Nanotechnology on Health, Safety and Environment	87
<i>D.A. Kobylyatsky</i> International legal protection of scientific works: historical and legal aspect.....	95
<i>E.N. Popova</i> Activity of the International Labour Organization in the Sphere of Guaranty of the Right to decent work of People with Disabilities.....	101

RESEARCHES OF YOUNG SCHOLARS

<i>V.V. Rassokhin</i> Legal Nature of the Request of the Aggrieved in Insurance of Tort Liability. Legal-Comparative Analysis	111
<i>N.Ye. Yegorova</i> Law as a Source of Constitutional Law in Russia and Foreign Countries	118
<i>A.G. Aksenov</i> Regulation of the essence of the contract for the international sale of goods between business entities of the CIS countries	128

NECROLOGY.....	137
-----------------------	------------

MONITORING OF THE FOREIGN COUNTRIES LEGISLATION	140
--	------------

NEW BOOKS OF THE INSTITUTE OF LEGISLATION AND COMPARATIVE LAW OF THE RUSSIAN FEDERATION GOVERNMENT	148
---	------------

ANNOTATIONS OF ARTICLES AND MATERIALS, KEY WORDS	149
---	------------

ABOUT THE AUTHORS.....	153
-------------------------------	------------